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INLEIDING BIJ DE SPAARNEPOST VAN NOVEMBER 2023

Zoals eerder is vermeld zullen we de Algemene Leden Vergadering over de periode 2022-2023 niet in 
december maar al deze maand, in november, gaan houden. We willen al onze leden dan ook graag 
uitnodigen om op 15 November 2023 vanaf 20.00 uur aanwezig te zijn in De Schakel, in Haarlem 
Noord voor die Algemene Leden Vergadering. De agenda en alle jaarstukken staan in deze 
Spaarnepost. Iedereen krijgt deze Spaarnepost per ‘gewone post’ thuis toegestuurd (zoals we hebben 
afgesproken toen we besloten om de Spaarnepost alleen nog maar digitaal te sturen: dit is de 
uitzondering). Als speciaal cadeautje krijgen alle leden twee nieuwe ‘persoonlijke postzegels’ van 
OHvZ met het symbool dat we ook zijn gaan gebruiken voor de Digitale Spaarnepost. Het ontwerp is 
van Leo Koelemij. We hopen dat PostNL deze postzegels allemaal netjes gaat afstempelen en dat het 
een ‘bewaarstuk’ gaat worden!. Iedereen die op de ALV avond komt krijgt ook een postfris exemplaar 
van deze nieuwe OHvZ zegel, een extra reden om te komen! Dat wordt natuurlijk een 
verzamelaarsexemplaar van wereldklasse. Op deze ALV avond zal er ook een gewone veiling zijn. Zie 
elders in het blad en op onze website www.ohvz.nl. Daar staan trouwens ook weer enkele 
interessante nieuwe aanwinsten bij de rubriek Postgeschiedenis: een stuk over persoonlijke 
postzegels uit de streek, een nieuw stuk van Jacques van Zandvoort over de proeven voor de 
briefkaarten van het wapentype 1873 en een stuk van Gerard v.d. Eem over ‘Papier en Druk’ (het 
grafisch bedrijf) op postzegels. Er komt binnenkort nog meer bij!

We nodigen voor de ALV avond speciaal ook onze jubilarissen uit van het seizoen 2022-2023, die daar 
dan zullen worden toegesproken. Het gaat om: de heren  S.C. Aardema, F.J. Boelee,  G.N.R. van der 
Eem, W.O. Rekoert (alle vier 50 jaar lid), R. Philippo (40 jaar lid) en P.J. Blom, M G.J. Jeronimus, G.J. 
van Mancius en mevrouw A. Scherphuis-van Daalen (25 jaar lid). Zij zullen ook nog een persoonlijke 
uitnodiging krijgen!

Nog een paar andere zaken die van belang zijn.

We kregen van de Familie Fortgens een dankkaart: “hartelijk dank voor het medeleven dat we 
mochten ontvangen na het overlijden van onze geliefde man, vader en opa Cor Fortgens. De steun, 
vriendschap en liefde heeft ons als familie geroerd en gesterkt”. In het Maandblad Filatelie van 
oktober stond een mooie terugblik op wat Cor voor de Nederlandse filatelie (en voor OHvZ) heeft 
betekend.

Overigens: het zal iedereen al eerder zijn opgevallen dat PostNL nu ‘Duurzaam bezorgd’ op haar post 
zet. Dat past in het mondiale streven van de posterijen om duurzamer te gaan werken. Daar werd bij 
stilgestaan in de rubriek ‘digitale filatelie’ in het Maandblad Filatelie van juni/juli dit jaar (op pp. 312-
313) over de UPU en haar slogan ‘Post for Planet’. 

http://www.ohvz.nl/


Afgelopen maand werd in Osnabrück, onze zusterstad in Duitsland, uitgebreid stilgestaan bij de Vrede 
van Westfalen die daar in 1648 werd gesloten, 375 jaar geleden: 
https://www.osnabruecker-land.nl/beleven-zien-doen/kultur-geschichte/vrede-van-westfalen . Die 
vrede maakte een eind aan 30 jaren oorlog in grote delen van West Europa en is bij ons bekend als de 
‘Vrede van Münster’ die een einde maakte aan de Tachtigjarige Oorlog met Spanje. Omdat Haarlem 
zusterstad is van Osnabrück was een Haarlems koor aanwezig om op de grote markt van Osnabrück 
liederen te zingen. Ons lid Jan van den Assem vertelde als trotse opa dat zijn kleindochter daar had 
meegezongen! We weten van onze zustervereniging dat ze een stuk aan het voorbereiden waren over 
de postaandacht voor de Vrede van 1648 en als we meer weten zullen we daarover gaan berichten.

Voor nu: tot ziens op onze Algemene Ledenvergadering! 

Bestuur OHvZ

Poststuk van de Maand

Ik heb me er al lang over verbaasd hoe weinig van onze leden meedoen met de rondzending 
poststukken. Ik moet toegeven: ook bij mij duurde het vele jaren voordat ik mee ging doen maar ik 
heb er absoluut geen spijt van. Ook deze maand zaten er weer filatelistische pareltjes bij. Om een 
greep te doen: eerstedag-vluchten van de KLM en anderen, eo-filatelistische brieven, poststukken uit 
Nederland Indië, speciale stempels op gelopen brieven, deze keer veel uit Nederland, Duitsland en 
Zuid Amerika, Duitse ‘Ganzsachen’, ansichtkaarten, deels uit de streek en deels gelopen stukken met 
postzegels en poststempels, soms met de bestellersstempels er ook op, en nog veel meer. 
Geïnteresseerd? Opgeven bij Dik de Geus!

Er is een rondzending in voorbereiding met heel veel ansichtkaarten uit de streek. Daar zijn koddige 
exemplaren bij zoals deze:

https://www.osnabruecker-land.nl/beleven-zien-doen/kultur-geschichte/vrede-van-westfalen


De kaart is uit de jaren ’30 en werd op 12 VIII 1935 om 14.00 uur verstuurd van Zandvoort naar 
Amsterdam. Daar woonde blijkbaar een jongedame. Het prachtige stempel is ook bijzonder. 

Digitale Filatelie

De laatste maanden staan we steeds stil bij de website adressen die gegeven werden in het laatste 
nummer van het Maandblad Filatelie bij de rubriek ‘digitale filatelie’. Het Maandblad van oktober was 
een thematisch nummer dat voor een groot deel was gewijd aan de stand van zaken van de digitale 
filatelie in Nederland. Omdat het daar om ca 300 web-adressen gaat, gaan we dat hier niet 
afdrukken. Ik ga proberen om ervoor te zorgen dat dit Maandbladnummer voor iedereen toegankelijk 
ter beschikking gaat komen op de website van het Maandblad. Als dat lukt (of niet) kom ik er op 
terug!

TD

De Algemene Leden Vergadering van 15 november 2023

De papieren (en digitaal verstuurde) Spaarnepost van november 2023 bevatte de agenda voor de ALV 
en alle stukken (jaarverslagen) die daar bij hoorden. Omdat we dit als intern beschouwen krijgen 
alleen onze leden daar inzage in. Maar we maken een uitzondering voor de jaarverslagen van de 
voorzitter (Luc Turkenburg) en de secretaris (Ton Dietz) omdat die jaarverslagen zaken kunnen 
bevatten die ook voor lezers van buiten onze vereniging van belang zijn.

JAARVERSLAG VAN DE VOORZITTER 

Het verenigingsjaar 2022/2023 bij Op Hoop van Zegels kan de boeken in gaan als een prima jaar 
zonder veel grote bijzonderheden. In tegenstelling tot de voorgaande jaren konden alle geplande 
activiteiten doorgaan op de dagen waarop wij dat wilden. Geen Corona perikelen meer en geen lock 
downs, waarbij we moesten terugvallen op schriftelijke veilingen, maar iedere maand van september 
tot en met juni onze maandelijkse bijeenkomsten. Nieuw was de wervingsbijeenkomst in april die ons 
een aantal nieuwe leden heeft gebracht en die zijn zeer welkom in de tijd dat ons ledenaantal jaar na 



jaar is teruggelopen. Ook financieel was het geen slecht jaar voor de vereniging. Terwijl om ons heen 
de prijzen behoorlijk zijn gestegen, hoeft Op Hoop van Zegels nog niet na te denken over het 
verhogen van de contributie. Het meest verontrustende is dat we in de vereniging meer dan ooit 
behoefte hebben aan een aantal actieve leden die wat extra’s doen, zodat de vereniging kan 
voortzetten wat u van ons gewend bent. Als we niet snel een opvolger vinden voor het werk dat Ineke 
Hagenaars voor het rondzendverkeer postzegels heeft gedaan en nog steeds doet (zij het voor het 
laatste jaar), dan gaat deze activiteit na dit lopende verenigingsjaar verdwijnen. Laten we hopen dat 
enkele leden gevonden worden om dit probleem op te lossen. Wij houden jullie op de hoogte, maar 
schroom ook zelf niet om je te melden als je iets voor je vereniging wilt doen. Tenslotte wil ik u 
melden dat ik in overleg met de andere bestuursleden heb besloten mijn functie van voorzitter in te 
ruilen voor die van penningmeester en de penningmeester wordt dan voorzitter. Het is voor mij niet 
de eerste keer dat ik van functie ga wisselen. In het verleden was ik al eens commissaris van de 
jeugdafdeling, daarna secretaris, toen voorzitter (in twee periodes) en ik was ook nog waarnemend 
penningmeester, dus ik verwacht dat dit wel gaat lukken. Ik wil hier al vast Theo van Koolwijk 
bedanken voor de keurige staat waarin ik de boeken over kan nemen. 

Luc Turkenburg, voorzitter

JAARVERSLAG VAN DE SECRETARIS

In 2022-2023 hadden we bestuursvergaderingen op 27 september, 25 oktober, 22 november 2022 en 
op 31 januari, 21 februari, 21 maart en 31 mei 2023 en een extra bijeenkomst in de zomerperiode (op 
11 augustus) om over de langere termijn te praten. De algemene ledenvergadering werd op 21 
december 2022 gehouden (en het bestuur werd daarin décharge verleend voor het financiële 
boekjaar 2021-2022). Het bestuur was inmiddels weer op volle sterkte nadat Theo van Koolwijk de 
vacante penningmeesterplaats had ingenomen in juni, daarbij nog enige tijd ondersteund door de 
vorige penningmeester Cor Fortgens, die onlangs helaas vrij plotseling is overleden. We hadden 
verder in 2022-2023 ledenbijeenkomsten op 21 september, 19 oktober en 16 november 2022 en op 
18 januari, 15 februari, 15 maart, 19 april, 17 mei en 21 juni 2023. In alle bijeenkomsten, op die in 
juni na, waren er verenigingsveilingen. In juni was er gelegenheid tot onderling ruilen en verkopen en 
was er extra tijd voor het doornemen van de tweede lichting 5-cent boeken. Op 5 april organiseerden 
we een open middag in De Schakel waar we breed voor hadden ‘geadverteerd’ (er was ook een 
mooie folder gedrukt). Leden maar ook veel niet-leden konden de eerste lichting 5-cent boeken 
doorspitten en daarna werden de restanten geveild. De bijeenkomst leverde ook vijf nieuwe leden 
op. Hoewel we het hele jaar een prettig en compleet bestuur hebben gehad en we opnieuw veel 
steun hadden van onze vaste verdere medewerkers, zijn er toch wel bestuurlijke zorgen om de 
langere termijn. Onze vaste kracht voor de rondzending postzegels, Ineke Hagenaars-Buijs, heeft te 
kennen gegeven dat ze er in het komende seizoen mee wil stoppen en we zoeken dringend 
vervanging. Ook voor de veilingcommissie en de nalatenschapscommissie zijn echt meer mensen 
nodig. We zouden vooral graag zien dat enkele van onze jongere leden organisatorische en op den 
duur ook bestuurlijke taken willen gaan vervullen. Zorgelijk was ook dat het financiële systeem dat 
Cor Fortgens voor OHvZ ontworpen had voor de omvang die we nu hebben eigenlijk veel te 
ingewikkeld bleek te zijn. De penningmeester had veel steun aan de voorzitter. 

Er is het afgelopen jaar opnieuw energie gestoken in de online postgeschiedenis van Haarlem en 
omgeving. De redacteuren van dit Postgeschiedenisdeel van de website zijn Ton Dietz en Leo Koelemij 
en er werd opnieuw dankbaar gebruik gemaakt van de inbreng van onze leden. We gaan er 
enthousiast mee door en ook komend jaar is ledeninbreng zeer welkom! En in de Spaarnepost zijn we 
ermee doorgegaan om elke maand een bijzonder poststuk uit de streek te plaatsen. De Spaarnepost 
zelf werd niet langer ‘fysiek’ verspreid: van bijna alle leden hebben we nu een werkend email adres 



en alle leden krijgen de hele Spaarnepost maandelijks per e-mail opgestuurd. Alleen de Spaarnepost 
met de jaarstukken gaan per post naar alle leden. De veilinglijst van de komende maand was ook 
steeds te zien op de website www.ohvz.nl. En datzelfde deden we ook met de inhoudelijke stukken in 
de Spaarnepost: die kwamen terecht in de ‘Digitale Spaarnepost’. Daar werd ook in het Maandblad 
Filatelie bij stilgestaan (in de rubriek ‘voor U gelezen’). Opnieuw veel dank aan Dik de Geus voor het 
vele werk dat in de Spaarnepost gaat zitten en dat al heel veel jaren lang! 

In 2022-23 kwamen de volgende aanvullingen op de website over de postgeschiedenis: 

- Bij de rubriek Particuliere postdiensten: stadspost deel 3: de geregistreerde postdiensten in Haarlem 
volgens een nieuw overzicht van de SPP (Studiegroep Particuliere Postbezorging). 

- Bij de rubriek: postzegels verzamelen: drie stukken van de hand van Jacques van Zandvoort: 
Postaumaat; Post&Go automaatzegels en Automaat- en Pakketzegels Nederland 

- Bij de rubriek iconografie Zuid Kennemerland: aanvullingen Haarlem bloemenstad en ‘We gaan naar 
Zandvoort’ (ansichtkaarten uit de collectie van David Haug). 

Ook het afgelopen jaar hebben we vanuit onze vereniging wat intensiever geparticipeerd in landelijke 
verbanden dan voorheen. Vanaf januari 2023 schrijft de secretaris een vaste rubriek over ‘digitale 
filatelie’ in het Maandblad Filatelie en vanaf augustus 2023 nam hij het secretariaat op zich van het 
Bestuur van het Maandblad nieuwe-stijl. Ook werd geparticipeerd in de discussie met het nieuwe 
bestuur van de Bond (de KNBF) over de digitaliseringsstrategie van de Bond (en van de Nederlandse 
georganiseerde filatelie). 

Ton Dietz, secretaris


